
3روزنامه اخبار صنعت  چهارشنبه 26 خرداد 1400     شماره  1673 اقتصاد
پرواز در فرودگاه هاي کشور 

2 برابر شد
ناوبري  و  فرودگاه ها  شرکت  مديرعامل 
و  فروردين  ماه هاي  در  گفت:  ايران  هوايي 
ارديبهشت 1400 کل پروازهاي فرودگاه هاي 
ناوبري  و  فرودگاه ها  شرکت  مالکيت  تحت 
سال  مشابه  ماه هاي  به  نسبت  ايران  هوايي 

گذشته 100 درصد افزايش يافت.
با  گفت وگو  در  اميرمکري  سياوش 
خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس با اعلام 
ارديبهشت  و  فروردين  کرد:  بيان  خبر  اين 
با  پرواز  امسال در مجموع 48 هزار و 735 
هزار   637 و  ميليون  سه  جايي حدود  جابه 
مسافر در فرودگاه هاي تحت مالکيت شرکت 
سال  مشابه  مدت  به  نسبت  که  شد  انجام 
گذشته در نشست و برخاست 100 درصد و 
در اعزام و پذيرش مسافر 75 درصد افزايش 

نشان مي دهد.
داخلي  پروازهاي  در  افزود:  اميرمکري 
در  شرکت  مالکيت  تحت  هاي  فرودگاه 
فروردين و ارديبهشت 1400 نسبت به مدت 
برخاست  و  نشست  در  گذشته  سال  مشابه 
100 درصد و در اعزام و پذيرش مسافر 71 
افزايش وجود داشته است؛ همچنين  درصد 
آمار پرواز و جابه جايي مسافر در پروازهاي 
خارجي و بين المللي نيز رشد 100 درصدي 
فرودگاه  شرکت  مي دهد.مديرعامل  نشان  را 
بيان  با  همچنين  ايران  هوايي  ناوبري  و  ها 
 464 و  هزار   23 امسال  ارديبهشت  اينکه 
و  ميليون  يک  از  بيش  جايي  جابه  با  پرواز 
تحت  هاي  فرودگاه  در  مسافر  هزار   700
در  گفت:  است،  شده  انجام  مالکيت شرکت 
مشابه  ماه  به  نسبت   1400 ماه  ارديبهشت 
 63 برخاست  و  نشست  در  گذشته  سال 
درصد و در اعزام و پذيرش مسافر 30 درصد 

افزايش وجود داشته است.
فرودگاه هاي  پروازهاي  کل  افزود:  وي 
ماه  ارديبهشت  در  شرکت  مالکيت  تحت 
و  نشست  در  فروردين   به  نسبت   1400
پذيرش  و  اعزام  در  و  برخاست هفت درصد 

مسافر 11 درصد کاهش نشان مي دهد.

حضور پررنگ محصولات پگاه 
در اقليم کردستان عراق

اين  پگاه،  از  رضايت  به  توجه  با 
اقليم  شهروندان  اکثر  سفره  در  محصولات 

کردستان عراق حضور دارد.
بين  امور  و  عمومي  روابط  گزارش  به 
الملل شرکت صنايع شير ايران )پگاه(، بگرد 
دلشاد طالباني وزير کشاورزي و منابع اقليم 
پگاه  شرکت  از  بازديد  در  عراق  کردستان 
خواستار  مطلب  اين  اعلام  ضمن  اصفهان 

توسعه سطح تعاملات شد.
مسعود گلشيرازي، رئيس اتاق بازرگاني 
استان اصفهان نيز با اشاره به کيفيت مطلوب 
محصولات پگاه اعلام کرد: به جهت سهولت 
در صادرات، به جاي مميزي محصولات در هر 
اعتبار  و  نوبت، شرکت صادر کننده مميزي 
اختصاص  شرکت  به  اعتبار  و  شده  سنجي 
نمونه  بيشتري  وسرعت  سهولت  با  تا  يابد 

برداري شده و نهايتا صادرات انجام شود.
پگاه  مديرعامل  زاده  کاشاني  عبدالله 
تونل  همانند  داد:  پيشنهاد  هم  اصفهان 
بين  سبز  تونل  اوراسيا،  و  ايران  ميان  سبز 
کشور ايران و اقليم کردستان ايجاد شود تا 
محصولات لبني به دليل داشتن تاريخ انقضاء 
و رعايت زنجيره سرما، کمتر درصف طولاني 
مدت نمونه برداري و اعلام نتايج قرار گرفته 
مصرف  و  توزيع  شبکه  به  سريعتر  نهايتا  و 

ارسال شود.
روساي  بازديد  اين  در  است،  گفتني 
نيز  سليمانيه  و  اربيل  بازرگاني  اتاق هاي 

حضور داشتند.

واردات 300 هزار تن 
دانه روغني با هدف تامين 

روغن خام و کنجاله
روغن کشي  صنايع  صنفي  انجمن  دبير 
و  روغن خام  تامين  منظـور  بـه  گفت:  ايران 
روغني،  دانه هاي  واردات  محل  از  کنجاله 
 300 واردات  پيشنهاد  با  بازار  تنظيم  ستاد 
هزار تن دانه روغني توسط شرکت بازرگاني 

دولتي موافقت کرد.
صنايع  صنفي  انجمن  گزارش  به 
افزود:  جعفري«   »محمد  ايران،  روغنکشي 
و  معدن  صنعت،  وزير  مقام  قائم  حمايت  با 
داخل  توليد  از  حمايت  منظور  به  و  تجارت 
و استفاده از ظرفيت کارخانجات روغن کشي 
توسط  روغني  دانه  تن  هزار  مقرر شد 300 
شرکت بازرگاني دولتي ايران وارد شده و بين 
توزيع  کارخانجات روغن کشي سراسر کشور 
روغنکشي  صنايع  صنفي  انجمن  شود.دبير 
ايران اظهارداشت: با توجه به ضرورت بهبود 
با مساعدت مديريت شرکت  و  ذخائر کشور 
بازرگاني دولتي ايران، واردات 300 هزار تن 
دانه روغني در اولويت کاري اين شرکت قرار 
اولين  شود  مي  بيني  پيش  و  است  گرفته 
محموله دانه وارداتي در تابستان وارد کشور 

شود.
در  روغن کشي  کارخانجات  ظرفيت 
کشور به حدود پنج ميليون و 400 هزار تن 
مي رسد. در سال گذشته دو ميليون و 200 

هزار تن دانه روغني وارد کشور شده است.
سالانه  نياز  برآوردها  طبق  همچنين 
و  ميليون  يک  حدود  خام  روغن  به  کشور 
ميليون  يک  حدود  که  است  هزارتن   900
از  درصد   80 تا   75 معادل  تن  هزار   400
از  تن  هزار   500 تا   400 و   واردات  محل 

استحصال دانه هاي روغني تامين مي شود.
دانه  از  بخشي  و  خام  روغن  اکنون 
روغني از کشورهاي روسيه، مالزي، اوکراين، 

برزيل و آرژانتين تامين مي شود.  

معاون قضايي دادستان کل کشور:

فضاي توليد را از بگير و ببند 
خالي کنيد

سعيد عمراني اظهار داشت: به دنبال اين 
هستيم که بسياري از موارد را از حالت قضايي خود 
خارج کنيم. همچنين مسائلي مانند دادگاه تجاري 
مطرح است، در مجموع به دنبال اين هستيم که 
وضعيت را از حالت بگير و ببند خارج کنيم. هيچ 

کجاي دنيا توليد به اين شکل اداره نمي شود.
مجمع  با  نشستي  در  عمراني  سعيد 
کارآفرينان اظهار کرد: با اينکه رهبري چندين 
سال است که در مورد توليد صحبت مي کنند اما 
به نظر مي رسد مسئولين هنوز در جمود ذهني 
گذشته خود هستند. وقتي در سال 1400 از توليد 
حرف مي زنيم دست کم بايد جواب هاي آن با سال 
99 متفاوت باشد اما همان جوابي را مي دهد که 

سال 99 مي داد.
رهبري  که  شجاعتي  و  همت  افزود:  وي 
حالت  از  که  است  اين  مي کند  آن صحبت  از 
عافيت طلبي در بياييم و تفسيرهايي از قانون ارائه 
شود که به نفع توليد است. موانع بسياري در راه 
توليد وجود دارد، در بعضي شهرها توليد کننده ها 
معطل يک دستور هستند، آن هم يک دستور که 
خلاف قانون نيست و تفسير پذير است. اين نشان 
مي دهد که نمي خواهيم امضاي خوب خود را خرج 

توليد کنيم.
معاون قضايي دادستان کل کشور در ادامه 
تصريح کرد: ما به دنبال اين هستيم که بسياري 
کنيم.  خارج  خود  قضايي  حالت  از  را  موارد  از 
مطرح  تجاري  دادگاه  مانند  مسائلي  همچنين 
است در مجموع به دنبال اين هستيم که وضعيت 
را از حالت بگير و ببند خارج کنيم. هيچ کجاي 
دنيا توليد به اين شکل اداره نمي شود اصل 44 
قانون اساسي به طور ساده سازي شده مي گويد که 

بگذاريم مردم کاسبي خود را کنند.
وي با انتقاد از پذيرش اين وضعيت توسط 
فعالان اقتصادي گفت: شما نيز اين قيوميت را 
پذيرفته ايد متاسفانه هر دو روز يک بخشنامه 
جديد صادر مي شود که اين کار باعث مي شود 
دستمان در مقابل طرف تجاري خالي باشد. چرا 
بايد با اينکه جزو 7 کشور توليد کننده مرغ هستيم 
در آن به مشکل بخوريم؟ کدام کار بانک مرکزي 
درست بوده که دنبال منشا ارزي مي گرديد؟ شش 
ميليون تن نهاده دامي در گمرکات مانده بودند. 
بسياري از مشکلات اين چنيني را مي توان در طي 

شش ماه با عزم راسخ حل کرد.

اطلاعيه صندوق بازنشستگي فولاد:

کمک هزينه نگهداري بازنشستگان 
فولاد 88 درصد افزايش يافت

بيمه اي صندوق  عمليات  و  فني  معاونت 
بازنشستگي فولاد در اطلاعيه اي از افزايش 88 
از  بازنشستگان  درصدي کمک هزينه نگهداري 

کارافتاده کلي خبر داد.
به گزارش صندوق بازنشستگي فولاد، در 
اطلاعيه اين معاونت آمده است: از جمله خدمات 
حمايتي ارائه شده در صندوق بازنشستگي فولاد، 
پرداخت کمک هزينه نگهداري به منظور جبران 
بخشي از هزينه هاي جاري از کار افتادگان کلي 

بيش از 70 درصد تحت پوشش صندوق است.
شرايط  به  توجه  با  اطلاعيه،  اين  برپايه 
از  يکي  افراد،  اين  مشکلات  و  اقتصادي 
بود  يادشده  مبلغ  افزايش  دغدغه هاي صندوق 
که با پيگيري هاي به عمل آمده و تامين منابع 
مالي مجوز افزايش مبلغ کمک هزينه نگهداري 
از اسفندماه 1399 به ميزان 50 درصد، از ارکان 

صندوق اخذ شد.
درصدي،  افزايش 50  بر  علاوه  همچنين 
افزايش  درصد  ميزان  به  ساله  همه  شد  مقرر 
مبلغ  وزيران،  هيات  طرف  از  اعلامي  سنواتي 

کمک هزينه نيز افزايش يابد.
امسال،  خردادماه  در  اساس  اين  بر 
کمک هزينه نگهداري مشمولان صندوق فولاد 
پس از اعمال موارد مذکور با 88 درصد افزايش 

پرداخت و معوقه آن نيز پرداخت مي شود.
پيشتر »محمد شريعتمداري« وزير تعاون، 
بازده  شدن  برابر  سه  از  اجتماعي  رفاه  و  کار 
پرداخت  سال 98،  به  نسبت  سرمايه گذاري ها 
مطالبات بازنشستگان فولاد پس از هشت سال، 
متناسب سازي و همسان سازي حقوق و اجراي 
خدمات  سامانه  و  وتوسعه  ساخت  طرح هاي 
الکترونيکي، به عنوان مهمترين کارهاي بزرگ 

صندوق بازنشستگي فولاد در سال 99 ياد کرد.

مهاجرت و به خطر افتادن امنيت 
ملي به علت فرونشست زمين

معاون وزير صنعت، معدن و تجارت گفت: 
فرونشست زمين موجب گسترش مهاجرت افراد 
به ديگر مناطق و به خطر افتادن امنيت ملي 

مي شود.
و  زمين شناسي  سازمان  گزارش  به 
اکتشافات معدني کشور، »عليرضا شهيدي« در 
آيين امضاي تفاهم نامه سازمان هاي زمين شناسي 
و نقشه برداري براي ايجاد زمينه هاي نوآوري و 
با  افزود:  علوم زمين  پژوهش هاي  در  شکوفايي 
وجود تبعات ياد شده و با وجود در اختيار داشتن 
اطلاعات گسترده در اين زمينه، اما اين دو سازمان 

همکاري چنداني در انجام پروژه ها ندارند.
و  زمين شناسي  سازمان  رييس 
اکنون  بيان داشت:  کشور  اکتشافات معدني 
توسعه  با  بايد  اقتصادي هستيم  که در جنگ 
همکاري هاي دوجانبه و با استفاده از اطلاعات دو 
سازمان در پروژه ها، از موازي کاري جلوگيري شود.
سازمان  رييس  همچنين،  مراسم  اين  در 
نقشه برداري بزرگترين مشکل کشور را کار کردن 
جزيره اي عنوان کرد و گفت: سازمان زمين شناسي 
و سازمان نقشه برداري به دليل موضوعات مشترک 
در زمينه ژئوماتيکس و مخاطرات زمين شناختي، 

اشتراکات زيادي دارند.
به گفته »غلامعلي جعفرزاده ايمن آبادي«، 
اشتراکات در زمينه علمي و تحقيقاتي سبب شده 
تا اين دو سازمان حتي از لحاظ مکاني در کنار 

يکديگر قرار گيرند.

اخبار اخبار

وزير صنعت، معدن و تجارت با اشاره به حرکت جهاني به سمت 
اقتصاد بزرگ مقياس، بر لزوم استفاده از ظرفيت هاي واحدهاي کوچک و 
متوسط توليدي با حمايت بنگاه هاي بزرگ توليدي در کشور تاکيد کرد.
به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، »عليرضا رزم حسيني« 
در جلسه بررسي نخستين برنامه عملياتي توسعه صنعت پوشاک و کفش 
افزود: اولويت هاي صنعتي که در وزارت صنعت احصاء شده بود، تدوين 

شد و در دست اقدام براي تصويب در صحن دولت است.
وي با تاکيد بر اينکه همه اسناد و برنامه ها بايد مبتني بر سند راهبردي 
صنعتي کشور باشد، بيان داشت: اين سند نيز بايد به عنوان يک سند پايدار و 

چند ساله، ضميمه سند راهبردي صنعتي کشور شود.
ضرورت توجه به مديريت و چگونگي اجراي سند

رزم حسيني در ادامه، مشخص بودن مديريت اجرايي اين سند 
را يکي از شرايط توفيق اجراي آن دانست و گفت: در کنار مشخص 
بر حُسن  نظارت  کارگروه  اين سند، تشکيل  اجراي  کردن مديريت 
از بخش خصوصي و بخش دولتي و چگونگي  اجراي سند متشکل 
اجراي آن نيز در موفقيت عملياتي شدن اين سند از اهميت بالايي 

برخوردار است.
در  مهم  عوامل  ديگر  از  را  پروژه  اجراي  براي  زمان بندي  وي، 
اجراي سند توسعه صنعت پوشاک و کفش عنوان کرد و ادامه داد: براي 
ريل گذاري اجراي اين سند بايد همه جوانب آن از مديريت، چگونگي اجرا 

و زمانبندي درنظر گرفته شود.
وزير صنعت، معدن و تجارت گفت: خرده فروشي و جزيره اي کار 
کردن واحدهاي توليدي در کشور به معناي افزايش آسيب پذيري اين 

واحدها در مقابل تغييرات سياست هاي تجارت بين المللي است.
رزم حسيني، توسعه واحدهاي مختلف صنفي و صنعتي و حرکت 
واحدها  اين  اقتصادي  فعاليت  پايداري  را موجب  برندسازي  به سمت 
دانست و با يادآوري ابلاغ »توليد بدون کارخانه«، اظهار داشت: يکي از 
موضوعات مرتبط با اجراي اين سند، ايجاد شرکت هاي بزرگ ايراني و 
صاحب برند بين المللي است که اين امر نيازمند ايجاد ارتباط و همکاري 
بين واحدهاي بزرگ با واحدهاي خرد و متوسط است که در اين سند 

به آن توجه شده است.
سياست وارداتي مبتني بر تقويت توليد داخل

وي به اهميت زنجيره تامين در اين صنعت اشاره و تکميل زنجيره 
تامين را يکي از شرايط موفقيت هر صنعت عنوان کرد.

رزم حسيني، برنامه هاي وزارت صنعت و سياست کلي نظام را در 
حوزه واردات مبتني بر حمايت و تقويت توليد داخل توصيف و تاکيد 
کرد: در اين زمينه با ابزارهاي مختلف مانند عوارض و مصوبه هاي مربوط 

به ممنوعيت هاي وارداتي در اين جهت حرکت مي کنيم.
وي با ابراز خرسندي از تبيين اين سند، تقسيم بندي بازار مصرف 
مبتني بر قدرت خريد مردم را ضروري دانست و افزود: اگر با بررسي و 
تقسيم بندي بخش هاي مختلف جامعه مصرف کننده، توليد و برندسازي 
در اين صنعت انجام شود شاهد رشد و توسعه در اين صنعت خواهيم بود.
وزير صنعت تاکيد کرد: بخش بزرگي از ضمانت موفقيت اجراي اين 
سند وابسته به عملکرد، مطالبه گري، رصد و پايش بخش خصوصي است 
و اميدواريم با همت و پيگيري فعالان اين بخش شاهد اتفاقات خوبي در 

زمينه توسعه صنعت پوشاک و کفش کشور باشيم.
پيشتر سرپرست دفتر نساجي، پوشاک و سلولزي وزارت صنعت، 
معدن و تجارت با اشاره به رشد 80 درصدي صدور جواز تاسيس و توسعه 
در بخش نساجي و پوشاک، از افزايش تمايل به سرمايه گذاري در اين 

صنعت در سال گذشته خبر داد.

مسعود خوانساري اظهار داشت: در ارديبهشت ماه سال 99 تورم 
به 41 درصد رسيده است، فاصله طبقاتي افزايش پيدا کرده و تعداد 
افراد زير خط فقر از 15 به 30 درصد رسيده اند. بنگاه هاي اقتصادي و 
سرمايه گذاري زيادي نمي شود و رشد سرمايه گذاري نسبت به استهلاک 
که از سال 84 تا سال 90 حدود 5 درصد بود در سال 98 و 99 به منفي 

13/0 درصد رسيده و براي اولين بار منفي شده است.
مسعود خوانساري در نشست ديروز هيات نمايندگان اتاق بازرگاني 
تهران اظهار کرد: مهمترين مساله امروز انتخابات رياست جمهوري و 
مهمترين مساله دولت بعدي هم مسائل اقتصادي است. متاسفانه در 
مناظره ها به چالش هاي اقتصادي پرداخته، بيشتر از روبنا صحبت شد 
و از يک مدينه فاضله مي گفتند اما مشخص نبود که چطور و با چه 

درآمدي محقق خواهد شد. 
وي افزود: ما يک کار تحقيقاتي به نام بناي ايراني انجام داديم که در 
آن چالش هاي مهم را جمع آوري و به کانديداها ارائه کرده است. بعد از 
استقرار دولت هم چالش ها و راهکارها را ارائه خواهيم داد اميدواريم دولت 

هم با يک تيم هماهنگ اقتصادي بتواند برنامه ريزي خوبي در جهت رفع 
مشکلات داشته باشد.رييس اتاق بازرگاني تهران با اشاره به افزايش ميزان 
بودجه گفت: ميزان بودجه در سال 99 حدود 571 هزار ميليارد تومان 
بود که اين رقم در سال 1400 به 1374 هزار ميليارد تومان رسيده است 
که 140 درصد افزايش را نشان مي دهد گرچه 340 هزار ميليارد تومان 
آن در صورت تامين منابع است اما تجربه نشان داده که وقتي مصارف 
آن تعيين شده و صرف خواهد شد اما حتي اگر اين 340 هزار ميليارد 
تومان هم مصرف نشود با افزايش 81 درصدي بودجه مواجه هستيم که 

با اين حجم کسري بودجه بالاي خواهيم داشت.
و  پولي  پايه  باعث رشد  بودجه  اضافه کرد: کسري  ادامه  وي در 
 3476 به  تومان  ميليارد  هزار   460 از  نقدينگي  مي شود.  نقدينگي 
هزار ميليارد تومان رسيد. اين موضوع باعث افزايش تورم مي شود در 
ارديبهشت ماه سال 99 تورم به 41 درصد رسيده است فاصله طبقاتي 
افزايش پيدا کرده و تعداد افراد زير خط فقر از 15 درصد به 30 درصد 
رسيده اند. بنگاه هاي اقتصادي سرمايه گذاري زيادي نمي کنند و رشد 

سرمايه گذاري نسبت به استهلاک که از سال 84 تا سال 90 حدود 5 
درصد بود در سال 98 و 99 به منفي 13/0 درصد رسيده و براي اولين بار 
منفي شده است. در مورد اشتغال نيز در سال 99 از ميزان  24 ميليون 
به 300 هزار و اشتغال 23 ميليون و 300 هزار اشتغال رسيده ايم که 
تعداد يک ميليون کم شده است که البته بخش مهمي از آن مربوط به 
شيوع کرونا است.خوانساري همچنين تصريح کرد: طبق آمار FMI در 
سال 2021 که در مورد شاخص تاب آوري در کشورها داده شد ايران با 
شاخص تاب آوري 16.1 از 100 رتبه 128 در بين 130 کشور را داشته 
است اين در حالي است که رتبه ترکيه در اين رده بندي شصت است 

علاوه بر اين روسيه به ايران در کاهش ارزش پول ملي اول بوده است.
وي افزود: توقف کالاها قبل از کرونا 20 روز بود که امروز به 50 روز 
رسيده است هر روز توقف کالا در گمرک 1 درصد به هزينه آن اضافه 
مي کند همچنين طبق آمارها رشد اقتصادي کشور در سال پيش رو 
بيش از 2 درصد خواهد بود که گرچه رقم زيادي نيست اما وجود رشد 

موضوع مثبتي است.

معاون وزير صنعت، معدن و تجارت و مديرعامل سازمان صنايع 
کوچک و شهرک هاي صنعتي ايران گفت: صادرات صنعتي کشور امسال 
80 درصد رشد يافت درحالي که کرونا در سال گذشته موجب توقف 

صادرات در کشورهاي مختلف شد.
» علي رسوليان « در نشست بررسي مشکلات واحدهاي صنعتي 
شهرک صنعتي خمين افزود: با وجود تمام فشارهاي ناشي از تحريم هاي 
رشد  درصد  هشت  کشور  صنعت  پارسال  کرونا،  تهديدات  و  ظالمانه 
داشت که اين موفقيت را مي توان حاصل حمايت از توليد داخل، اقتصاد 

مقاومتي و رشد صنايع داخلي بيان کرد.
افتخارات جمهوري اسلامي  از  وي، شهرک هاي صنعتي را يکي 
ايجاد شهرک هاي صنعتي يک کار مدبرانه و  دانست و اظهار داشت: 

عقلايي بود که در سال 1362 مصوب شد.
مديرعامل سازمان صنايع کوچک و شهرک هاي صنعتي ايران گفت: 
پس از انقلاب اسلامي بيش از 828 شهرک و نواحي صنعتي، آماده 

واگذاري براي استقرار فعالان اقتصادي شد.
رسوليان افزود: بيش از 47 هزار و 500 واحد صنعتي و توليدي در 
شهرک ها و نواحي صنعتي کشور مستقر هستند و نزديک به 950 هزار 

نفر به شکل مستقيم در اين واحدها اشتغال دارند.
به 30  نزديک  داد:  ادامه  تجارت  و  معدن  وزير صنعت،  معاون   
صنعتي  نواحي  و  شهرک ها  زيرساخت هاي  در  پارسال  ريال  ميليارد 

سرمايه گذاري شد.
رسوليان هزينه هر مترمربع ايجاد زيرساخت در شهرک صنعتي 
را سه ميليون و 130 هزار ريال بيان کرد و گفت: هدف اصلي تامين 
زيرساخت ها است چراکه توليد بدون زيرساخت متوقف است و تامين 

آب، برق و گاز اولويت شهرک هاي صنعتي است.
برخلاف  جاري  سال  در  مجلس  اينکه  اشاره  با  رسوليان 
محدوديت هاي بودجه منابع قير رايگان را تامين کرد، افزود: پنج هزار 
ميليارد ريال نيز براي تامين برق شهرک هاي صنعتي مصوب و در تبصره 

18 آورده شده است.
رسوليان توضيح داد: افزودن 10 هزارهکتار زمين به شهرک ها و 
نواحي صنعتي در سال جاري برنامه ريزي شده است و پارسال 2 هزار 

هکتار به شهرک هاي و نواحي صنعتي کشور افزوده شد. 
وي با بيان اينکه حمايت ها از صنايع کوچک سه برابر شده است، 
اظهار داشت: حمايت از واحدهاي توليدي را به سمت صادرات محوري و 

برند محور شدن حرکت خواهيم داد.
سرمايه  جذب  داد:  ادامه  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزير  معاون 
خارجي، کنسرسيوم هاي صادراتي، تامين مالي، دوره هاي آموزشي، 
ايجاد برند، دفتر خارج از کشور، حضور در نمايشگاه هاي خارجي و صدور 
ضمانت نامه از جمله اين حمايت ها است که به پنج برابر نيز افزايش 

پيدا مي کند.
رسوليان افزود: قدرت بازار يابي صنايع کوچک کمتر است و اما اين 
واحدها توانمندي حضور در نمايشگاه هاي بين المللي را براي پيدا کردن 

بازار فروش دارند.
وي با اشاره به اينکه شهرستان خمين داراي يک شهرک و 2 ناحيه 
صنعتي است، اظهار داشت: افزايش سطح اراضي و توسعه و برنامه زمان 
بندي ايجاد زيرساخت متناسب با نياز و شمار متقاضيان در شهرک و 

نواحي صنعتي اين شهرستان انجام شود.
مديرعامل سازمان صنايع کوچک و شهرک هاي صنعتي ايران بيان 
کرد: به منظور تخصيص و انتقال آب به شهرک صنعتي خمين آمادگي 
مشارکت با پتروشيمي اين شهرستان و آب منطقه اي استان مرکزي 

وجود دارد.
رسوليان با تاکيد بر خريداري پساب شهرها و انتقال تخصيص ها 
براي استفاده درشهرک هاي صنعتي گفت: براي خريد هر ليتر آب در 

سال جاري، 11 ميليارد و 700 ميليون ريال پرداخت شده است.
وي ادامه داد: تا زمانيکه ارز 2 نرخي باشد، سرمايه گذار خارجي را 

نمي توان جذب کرد.
 معاون وزير صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: مشارکت بخش 
خصوصي در شهرک ها و نواحي صنعتي استان مرکزي پيشنهادي است 
که به دولت برديم چراکه بايد به سمت شهرکهاي خصوصي حرکت کرد.
رسوليان ، ايجاد شهرک هاي صنفي براي کسب و کارهاي کوچک 
با واگذاري زمين به اصناف را از ديگر برنامه هاي سازمان صنايع کوچک 

و شهرک هاي صنعتي در سال جاري بيان کرد.
وي توضيح داد: بسته تشويقي در سال جاري براي واگذاري زمين 
به شرکت هاي دانش بنيان در بهترين نقاط شهرکهاي صنعتي با اقساط 
بند مدت ارائه شده و ايجاد يک هزار کارگاه در سراسر کشور با اولويت 

شرکت هاي دانش بنيان برنامه ريزي شده است.
مديرعامل سازمان صنايع کوچک و شهرک هاي صنعتي ايران تاکيد 
کرد: امسال 400 هکتار از زمين هاي واگذار شده که واحد توليدي در آنها 

ايجاد نشده پس گرفته مي شود.
رسوليان افزود: در آيين نامه امسال آورده شده که تا زميني به 
بهره برداري نرسد اجازه فروش ندارد و فروش زمين حتي با ديوار کشي 

ممنوع شده است.
مديرعامل سازمان صنايع کوچک و شهرک هاي صنعتي ايران گفت: 
ناحيه صنعتي براي استقرار صنايع پايين دستي واحد پتروشيمي خمين 

راه اندازي شود.
بلاتکليفي سرمايه گذاران در  از  به منظور جلوگيري  افزود:  وي 
تا  الکترونيکي در دستور کار است  اندازي سامانه  راه  واگذاري زمين، 

متقاضي زمين بتواند از منزل زمين مورد نظر خود را خريداري کند.
رئيس مجمع نمايندگان استان مرکزي نيز در اين نشست گفت: 
افزايش قيمت زمين در شهرک صنعتي خمين که يک شهر نو پا است، 

توجيح ندارد.
زودي  به  خمين  پتروشيمي  واحد  داد:  ادامه  نظري«  عليرضا   «
بهره برداري مي شود و براي صنايع پايين دستي اين واحد زميني در نظر 

گرفته نشده است.

وي افزود: در سال جهش توليد عدم تعيين قيمت جديد زمين در 
شهرک هاي صنعتي سبب سرگرداني سرمايه گذاران شده است.

نماينده مردم خمين در مجلس يازدهم اظهار داشت: فرايند طولاني 
تصميم گيري براي صدور مجوز تامين خوراک واحدهاي صنعتي نياز به 

بازنگري دارد.
نظري اصلاح ورودي ها و جاده شهرک صنعتي خمين را مطالبه 
با راه  واحدهاي مستقر در شهرک صنعتي خمين بيان کرد و گفت: 
اندازي پتروشيمي اين شهرستان هر روز تانکرهاي سوخت بايد به اين 

واحد وارد شوند و سبب ترافيک جاده اي مي شود.
وي با اشاره به واحدهاي توليدي راکد در شهرک صنعتي خمين 
گفت: از 285 زمين واگذار شده فقط 15 واحد فعال شدند و زمين هاي 

راکد بايد تعيين و تکليف شوند.
نماينده مردم خمين در مجلس شوراي اسلامي تاکيد کرد: واگذاري 
زمين ها بايد بر اساس انگيزه و توانمندي متقاضيان انجام شود و کسي که 

توان سرمايه گذاري ندارد زمين از او گرفته شود.
فرماندار خمين نيز در اين نشست گفت: از سال 1385 اقدامت 

صنعتي مناسبي در اين شهرستان انجام شده اما کافي نيست.
» احمد طهراني « ادامه داد: اين شهرستان قطب کشاورزي است 
و کمتر مورد توجه صنعتي قرار گرفته است و دولت تدبير و اميد با قرار 
دادن زادگاه امام راحل در مناطق کم برخوردار و تعريف مشوق هاي، 

مالياتي بستر توسعه صنعت را در اين شهرستان ايجاد کرد.
وي، انتقال و تخصيص آب به واحدهاي صنعتي نظير پتروشيمي، 
محل دفن پسماندهاي صنعتي و تسريع در تکميل پست 400 ولت را 

مهمترين مطالبات واحدهاي صنعتي خمين بيان کرد.
نيز وسعت  مديرعامل شرکت شهرکهاي صنعتي استان مرکزي 
شهرک صنعتي خمين را 942 هکتار بيان کرد و افزود: 319 هکتار فاز 

عملياتي شده و 206 هکتار زمين صنعتي است.
شهرک  در  اراضي  اين  از  هکتار  گفت: 168  ميرزايي«  طيب   «

صنعتي خمين واگذار شده و 38 هکتار قابل واگذاري است.
وي ادامه داد: 119 قرار داد منعقد شده و 64 قرارداد در مرحله 
تخصيص زمين، 30 قرار داد در مرحله ديوار کشي، 25 قرارداد در مرحله 

نصب سوله و 9 قرارداد در مرحله نصب ماشين آلات است.
مديرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي استان مرکزي بيان کرد: 
119 واحد به بهره برداري رسيده و از اين شمار 98 واحد فعال و 21 

واحد غير فعال است.
ميرزايي گفت: سه هزار و 83 ميليون ريال سرمايه گذاري در اين 

شهرک صنعتي سبب اشتغال يک هزار و 908 نفر شده است.
مديرعامل سازمان صنايع کوچک و شهرک هاي صنعتي ايران در 
سفر يک روزه به خمين از واحد توليد چيني در شهرک صنعتي خمين 

بازديد کرد و در بيت تاريخي امام خميني)ره( حضور يافت.
به قطب چهارم  واحد صنعتي  و 900  هزار  با 2  مرکزي  استان 

صنعت کشور شهره است.

قلم   407 گفت:  يزد  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رييس 
انواع کالا از اين استان به بيش از 90 کشور دنيا صادر مي شود که 
10 درصد آن مربوط به نساجي است.به گزارش روابط عمومي اين 
سازمان، محمدرضا علمدار يزدي افزود: يزد از لحاظ اقليمي داراي 
محدوديت هايي است و از ديرباز، پيشينيان ما با نگاه بلندمدتي که 
به توسعه پايدار صنعتي در اين استان داشتند، صنعتي را پايه ريزي 
تبديل  کشور  نساجي  استان  مهمترين  به  را  يزد  امروز  که  کردند 

کرده است.
وي با بيان اينکه 489 فقره از مجوزهاي صنعتي يزد مربوط به 
نساجي و پوشاک است ادامه داد: با فعال شدن واحدهاي در آستانه 

اخذ مجوز، تعداد واحدهاي صنعتي نساجي يزد افزايش مي يابد.
پروانه هاي  از  درصد   16.3 هم اکنون  شد:  يادآور  مسوول  اين 
بهره برداري صنعتي استان مربوط به نساجي است و در اين صنعت 
 200 و  هزار   19 براي  و  شده  سرمايه گذاري  ميليارد   600 و  هزار 

نفر اشتغال ايجاد شده است.علمدار يزدي ادامه داد: 12 درصد کل 
واحدهاي نساجي کشور در يزد مستقر هستند و از اين لحاظ رتبه 
، 27 درصد  نساجي  توليدات  نظر  از  اينکه  با  داريم   را  دوم کشور 
 90 کرد:  بيان  است.وي  استان  به  مربوط  کشور  نساجي  توليدات 
درصد توليد روفرشي کشور، 61 پارچه رومبلي، 89 درصد ترمه و 
35 درصد پارچه پرده اي کشور توسط واحدهاي نساجي يزد توليد 

مي شود.

وزير صنعت، معدن و تجارت تاکيد کرد:

ضرورتحرکتبهسمتاقتصادبزرگمقياس

رييس اتاق بازرگاني تهران: رشد اقتصادي امسال بيش از 2درصد خواهد بود 

30درصد مردم زير خط فقر رفتند

رشد 80 درصدی صادرات صنعتي

407 قلم کالا از استان يزد به دنيا صادر مي شود

رييس کنفدراسيون 
صادرات ايران:

واردات 
در مقابل 
صادرات 
باز هم 
دستخوش 
تغييرات 
شد

محمد لاهوتي با اشاره به توقف مجدد واردات در مقابل 
صادرات گفت: دولت صادرکنندگان را مکلف کرده که يا ارز 
خود را براي واردات استفاده کنند يا آن را در سامانه نيما 
عرضه کنند لذا اجازه استفاده از ارز صادرات خود را براي 

واردات غير يا واگذاري را ندارند.
محمد لاهوتي ديروز در بيست و چهارمين جلسه هيات 
نمايندگان اتاق بازرگاني تهران با اشاره به موضوع رفع تعهد 
ارزي که با تلاش هاي اتاق هاي بازرگاني، تعاون و اصناف و 
تلاش هاي سازمان توسعه تجارت ايران به سرانجام رسيده 
ابلاغيه 177 ستاد  اين تلاش ها باعث صدور  است، گفت: 
هماهنگي اقتصادي دولت شد که براساس آن صادرکنندگان 
از 5 روش موجود در بخشنامه مي توانستند نسبت به رفع 

تعهد ارزي اقدام کنند. 
وي بيان داشت: لذا تمام مسئوليت و اختيارات کميته 

ماده 2 دولت به کميته اقدام ارزي سازمان توسعه تجارت 
اين سازمان اختيار  به  ايران واگذار شده است و همچنين 
نويد  اين  سازمان،  تخصصي  نقش  به  توجه  با  تا  شد  داده 
پس  بخشنامه ها   تغييرات  با  که  داد  صادرکنندگان  به  را 
که  گذشته  هفته  دو  از  اما  بود،  نخواهيم  مواجه  اين  از 
واردات در مقابل صادرات باز هم دستخوش تغييرات شده 
و صادرکنندگان براي بهره گيري از امتياز واردات در مقابل 
صادرات يا بايد در حوزه تخصصي خود کالا وارد کنند و يا 
توافق سازمان صمت استان را براي واردات غير از واردات 
خود دريافت کنند، اين موضوع در رفع تعهد ارزي مشکلاتي 

را ايجاد کرده است. 
لاهوتي گفت: صادرکنندگاني که مي خواهند از روش 
واردات در مقابل صادرات يا واگذاري کوتاژ استفاده کنند با 
مشکل فروش ارز در سامانه نيما روبرو هستند و لذا استفاده 

نيست،  پذير  امکان  صادرکنندگان  اين  براي  روش  اين  از 
بنابران مجدد به شرايط قبل بازگشته ايم و با توجه به اينکه 
دارد  قرار  تجارت  توسعه  صمت  ها  سازمان  در  مسئوليت 
انتظار داريم حداقل 2 هفته قبل از اجراي يک بخشنامه آن 
را به صورت رسمي اعلام کنند تا چنين محدوديت هايي 
هر چه سريع تر برطرف شود و به گونه اي نباشد که يک 
واردکننده و صادرکننده بدون آگاهي قبلي با يک موضوع 

مواجه شود. 
داشت:  بيان  ايران  صادرات  کنفدراسيون  رييس 
اشکالاتي که در سيستم رفع تعهد ارزي بوجود آمده باعث 
بروز اختلاف ميان صادرکننده و وارکننده مي شود که اين 
معضل بزرگي است که عملا صادرکنندگان را به جاي اينکه 
درگير  بيشتر  مشکلات  با  کند  هدايت  صادرات  سمت  به 

مي کند.


